
 

Sinteza ședinței comune a comisiilor de lucru ale  

Autorității Teritoriale de Ordine Publică Bacău 

din data de 30 aprilie 2024 

▪ Ordinea de zi : 

I. Informarea plenului Autorității Teritoriale de Ordine Publică Bacău despre luarea la cunoștință a 

demisiei domnului consilier județean Vasile Budacă din calitatea de membru al Autorității 

Teritoriale de Ordine Publică Bacău, înregistrată cu nr.49 / 24.04.2024 

Prezintă: ▪ Dl. consilier județean Vasile ISVORAN, președintele A.T.O.P. Bacău 

 

II. Informare: Stadiul respectării siguranţei participanților la trafic: conducători auto, pietoni, 

bicicliști, pe durata implementării proiectelor de infrastructură stradală și de utilități publice în 

Municipiul Bacău în anul 2024 

Prezintă: ▪ Dl. comisar şef de poliţie Adrian-Claudiu TULUC, șeful Poliţiei Municipiului Bacău 

 

III. Informare: Stadiul respectării siguranţei participanților la trafic: conducători auto, pietoni, 

bicicliști, pe durata implementării proiectelor de infrastructură stradală și de utilități publice în 

Municipiul Bacău în anul 2024 

Prezintă: ▪ Dl. Lucian IFTENE, director executiv al Poliției Locale a Municipiului Bacău 

 

IV. Informare: Participarea domnului consilier județean Vasile Isvoran, președintele Autorității 

Teritoriale de Ordine Publică Bacău, la lucrările Consiliului Director „A.N.A.T.O.P.” de la 

Sibiu, în perioada 05-06 aprilie 2024. 

Prezintă: ▪ Dl. consilier județean Vasile ISVORAN, președintele A.T.O.P. Bacău 

DEZBATERI: 

I. Ca urmare a demisiei domnului consilier județean Vasile Budacă din funcția de consilier 

județean și respectiv membru A.T.O.P., domnia sa urmând a prelua mandatul de deputat în 

Parlamentul României, membrii Autorității au luat la cunoștință de vacantarea postului.  

 
 

II. Materialul privind informarea stadiului respectării siguranţei participanților la trafic  de către 

conducătorii auto, pietoni și bicicliști, pe durata implementării proiectelor de infrastructură 

stradală și de utilități publice în Municipiul Bacău în anul 2024, prezentată de dl. comisar 



şef de poliţie Adrian-Claudiu TULUC, șeful Poliţiei Municipiului Bacău, a fost atașat la 

mapa digitală a membrilor Autorității. 

 
 

În timpul dezbaterilor, discuțiile s-au axat pe modul în care se desfășoară traficul rutier în 

municipiu, dar și a asigurării locurilor de parcare, ca urmare a implementării proiectului de 

amenajare a pistelor pentru biciclete. S-a reținut faptul că pe anumite tronsoane ale pistelor deja se 

circulă, dar o parte dintre conducătorii auto opresc/staționează în perimetrul acestora, din lipsa acută 

a locurilor de parcare.  

 

În vederea clarificării situației juridice actuale a coridoarelor pentru deplasări nemotorizate, la data 

de 19.03.2024, prin adresa nr.1042778, Poliția Municipiului Bacău a solicitat Primăriei, clarificarea 

următoarelor aspecte: 

- dacă la momentul actual, investiția ”Piste pentru biciclete” a fost recepționată de la 

executant, lucru deosebit de important în clarificarea situației juridice; 

-  în cazul în care răspunsul este afirmativ, care sunt tronsoanele recepționate cu drept de 

circulație în condițiile legii și începând de la ce dată s-au dat în folosință; 

- în situația în care sunt tronsoane nerecepționate și nefinalizate, dar fac parte din investiția derulată, 

s-a solicitat demararea urgentă a demersurilor necesare pentru semnalizarea corespunzătoare prin 

indicatoare, în scopul evitării creării unor confuzii în rândul participanților la trafic. 

Din păcate, municipalitatea nu a răspuns solicitării, iar situațiile de confuzie care generează blocaje 

în trafic, continuă să fie o problemă reală.  

Reprezentantul societății civile, dl. Gabriel Bălan nu a înțeles de ce Poliția Municipiului Bacău 

prin Biroul Rutier nu a sancționat până la ora actuală și UAT Municipiul Bacău în calitate de 

administrator al drumurilor publice, care în unele zone sunt catastrofale, reprezentând un real 

pericol pentru toți participanții la trafic. În exemplificarea unor astfel de situații, a fost reamintită 

starea deplorabilă a sensului giratoriu de la intersecția străzilor Șafran cu Tolstoi și Magazinul 

Dedeman din Calea Moinești. Pe marginea acestui subiect, au intervenit în discuții, reprezentantul 

societății civile, dl. Sorin Umbrărescu și dna. consilier județean Diana Poșa care au reclamat 

debandada ce domnește acum în Bacău, în ce privește trecerile pentru pietoni. Pe cele desființate nu 

au fost înlăturate marcajele de pe asfalt, deși indicatoarele de presemnalizare și semnalizare au fost 

ridicate, iar pe cele nou înființate nu au fost executate marcajele pe zona de rulare, deși s-au montat 

indicatoarele rutiere. În acest sens, pietonii execută traversarea în ambele zone, generând un risc 

real de evenimente rutiere cu consecințe din cele mai grave. Asemenea situații se regăsesc în 

zonele: str. Oituz, str. Energiei, str. G. Bacovia, str. V. Alecsandri și zona Șerbănești.  

S-a solicitat remedierea promptă a acestei situații, prin intervenția mai fermă a biroului specializat 

din cadrul Poliției Municipiului Bacău. 



 

III. Informarea privind stadiul respectării siguranței participanților la trafic, pe parcursul 

implementării proiectelor de infrastructură stradală și de utilități publice, a fost depusă la 

mapa digitală de lucru a membrilor Autorității, iar materialul în plenul ședinței, a fost 

susținut de dl. Lucian IFTENE, director executiv al Poliției Locale a Municipiului 

Bacău. 

 

La discuțiile pe marginea acestui subiect, reprezentantul societății civile, dl. Ștefan 

Umbrărescu și-a arătat nemulțumirea față de modul în care patrulele Poliției Locale 

acționează mai ales în zonele publice și parcuri pentru a-i descuraja pe cei certați cu normele 

conviețuirii sociale, care nu ezită în a considera aleile și spațiile verzi, drept locuri de 

debarasare a pet-urilor, ambalajelor și chiar a cojilor de semințe.  

 

” Este inadmisibilă practica unor grupuri de tineri care sfidează print-un comportament total 

necivilizat, să spargă semințe, să tulbure liniștea celor din jurul lor și nimeni să nu 

intervină. În urma lor și aici mă refer la patrulele de Poliție Locală, care printr-o prezență 

mai accentuate, ar putea diminua mult, acest fenomen.” – a subliniat dl. Sorin 

Umbrărescu. 

  În replică la cele afirmate, dl. Lucian IFTENE, director executiv al Poliției Locale,  a  
afirmat că tocmai asemenea grupuri de tineri certați cu legea, fac obiectul atenției maxime a 

polițiștilor locali, numai în ultimele 3 luni s-au acordat sancțiuni contravenționale în cuantum de 

6200 lei. În toate cazurile, cei prinși în astfel de ipostaze au fost puși să execute curățenia în 

perimetrul unde au fost surprinși, încălcând normele civice și de conviețuire socială. 

Dl. consilier județean, Ion Cucerescu a cerut date despre acțiunile Poliției Locale de ridicare a 

autoturismelor abandonate pe domeniul public. 

Dl. Lucian IFTENE, director executiv al Poliției Locale a precizat, că din păcate, la ora actuală 

municipalitatea nu are contract cu un operator economic specializat în astfel de activități. Se caută 

soluții, ca în baza HCL.383 să se încheie un contract de delegare, astfel încât, operațiunile de 

degajare a spațiilor publice, să fie reluate în cel mai scurt timp posibil. 



 

IV. Dl. consilier județean Vasile Isvoran – președintele Autorității Teritoriale de Ordine 

Publică a prezentat informarea cu privire la lucrările Consiliului Director A.N.A.T.O.P., ce s-a 

desfășurat la Sibiu, în perioada: 05 – 06 aprilie 2024. 

 
 

Nu s-a reușit definitivarea protocolului cu M.A.I. privind desemnarea unui subsecretar de stat 

pentru coordonarea activităților A.T.O.P.-urilor județene, dar sunt discuții în stadiu avansat de 

soluționare a acestei probleme. S-a analizat situația financiară a A.N.A.T.O.P., județul Bacău 

fiind la zi cu plate cotizației anuale, urmând ca în perioada imediat următoare să se vireze suma 

aferentă cotizației pe anul în curs. 

 

La capitolul ”DIVERSE” s-a avizat solicitarea I.J.J. Bacău de dotare prin sprijinul A.T.O.P. cu 

dispozitive și echipamente de capturare a animalelor și reptilelor, fiind tot mai dese solicitările 

populației de intervenție promptă în asemenea cazuri. 

 

       Președintele A.T.O.P. Bacău 

Consilier județean Vasile Isvoran 


